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Protokół nr 6 

z posiedzenia Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego 

w dniu 09 kwietnia 2019 r. 

 

 

PROPONOWANY PORZĄDEK POSIEDZENIA: 

 

1. Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku. 
2. Omówienie stanu kontraktacji i realizacji oraz monitoringu projektów na 

obszarze Województwa Śląskiego.  
3. Opiniowanie projektów uchwał. 
4. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji Rozwoju  

i Zagospodarowania Przestrzennego z dnia 26.02.2019 r. 
5. Sprawy różne. 

 

Ad. 1 

Otwarcie posiedzenia, przyjęcie porządku. 

 

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Komisji Rozwoju i Zagospodarowania 

Przestrzennego, Pan Zbigniew Przedpełski. Powitał członków Komisji oraz 

zaproszonych gości.  

Na posiedzeniu obecni byli Członkowie Komisji Rozwoju i Zagospodarowania 

Przestrzennego /9 osób/ na 12 Członków Komisji. 

Na prośbę Przewodniczącego Komisji Rozwoju i Zagospodarowania 

Przestrzennego, Pana Zbigniewa Przedpełskiego przyjęto porządek posiedzenia 

ze zmianą kolejności:  

 

1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Przyjęcie porządku. 
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji Rozwoju  

i Zagospodarowania Przestrzennego z dnia 26.02.2019 r. 
4. Omówienie stanu kontraktacji i realizacji oraz monitoringu projektów na 

obszarze Województwa Śląskiego.  
5. Opiniowanie projektów uchwał. 
6. Sprawy różne. 

 
Głosowanie: 

za : 7,  przeciw: 0,  wstrzymało się: 0 . 
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Ad.2 
Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia Komisji Rozwoju i 
Zagospodarowania Przestrzennego z dnia 26.02.2019 r. 
 
Nikt nie wniósł uwag i zastrzeżeń do protokołu. 

Na podstawie § 44m ust. 2 Statutu Województwa Śląskiego protokół do którego nie 
wniesiono zastrzeżeń został przyjęty.  

 
Ad.3 
Omówienie stanu kontraktacji i realizacji oraz monitoringu projektów na obszarze 
Województwa Śląskiego.  
 

Przewodniczący Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, Pan 

Zbigniew Przedpełski poprosił zaproszonych gości o przedstawienie oraz 

omówienie przygotowanych prezentacji.  

Pierwszą prezentacje przedstawiła i omówiła pani Barbara Szafir – Zastępca 

Dyrektora Wydziału Rozwoju Regionalnego.  

Prezentacja stanowi załącznik nr 1 do protokołu z posiedzenia komisji.  

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, Pan 

Zbigniew Przedpełski: 

Zaprezentowała Pani tabelę w której była przedstawiona kwota 10 mld zł. co stanowi 

65% budżetu. Jak Pani to ocenia w aspekcie faktu, że ta perspektywa kończy się  

w roku 2020, a jesteśmy w II kwartale 2019 roku. 

 

Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Regionalnego - Pani Barbara Szafir:  

Te dane zmieniają się z dnia na dzień. To nie jest tak, że w 2020 zamykamy 

program, będą jeszcze też konkursy, które będą uruchomiane. One się zakończą, 

zostaną podpisane umowy i te wydatkowane środki zostaną rozliczone.  

 

Zastępca Przewodniczącego Komisji Rozwoju i Zagospodarowania 

Przestrzennego, Pan Piotr Bańka:  

Mam pismo od dyrektora jednej z firm, która to firma została zakwalifikowana, dostała 

dofinansowanie i dyrektor prosił mnie o to aby w jakiś sposób zakończyć tę sprawę 

ponieważ trwa już trzy lata i nikt nie może zakończyć tej procedury. To są trzy strony 
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korespondencji. Łącznie 58 pism z czego 36 ze strony Urzędu. Chciałem prosić żeby 

jakoś tą sytuację zakończyć.  

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, Pan 

Zbigniew Przedpełski: 

Proszę mi wybaczyć, ale nie jest to pytanie do prezentacji Pani dyrektor.   

Proszę się zwrócić w wolnych wnioskach w tej sprawie.  

 

Pan Bartosz Rozpondek - Dyrektor Śląskiego Centrum Przedsiębiorczości 

przedstawił prezentację, która stanowi załącznik nr 2 do protokołu z posiedzenia 

Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego.  

 

Członek Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, Pani Renata 

Caban: 

Czy ograniczyliście państwo ilość dokumentów, które trzeba złożyć? Na to się 

najbardziej wszyscy beneficjenci skarżą.   

 

Dyrektor Śląskiego Centrum Przedsiębiorczości - Pan Bartosz Rozpondek: 

Mamy drogę elektroniczną, więc jeżeli chodzi o korespondencję to papieru 

praktycznie między nami nie ma. Zamiast zaświadczeń z różnych instytucji są 

oświadczenia. Współdzielimy wtedy ryzyko, bo dla nas też pozostaje ryzyko, że 

oświadczenie jest nieprawdziwe.  

 

Członek Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, Pani Renata 

Caban: 

Zdarzyło się kiedyś, że mieliście państwo nieprawdziwe oświadczenia? 

 

Dyrektor Śląskiego Centrum Przedsiębiorczości - Pan Bartosz Rozpondek: 

Mamy nieprawdziwe promesy kredytowe, czyli to są już nawet zaświadczenia.  

Staramy się mieć jak najmniej papierów, natomiast nie przeskoczymy rozporządzeń 

krajowych i komisyjnych.  
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Przewodniczący Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, Pan 

Zbigniew Przedpełski: 

Pan dyrektor wspomniał o tym, że instytucje takie jak pańska muszą rywalizować o 

beneficjentów.  

 

Dyrektor Śląskiego Centrum Przedsiębiorczości - Pan Bartosz Rozpondek: 

To się zgadza. Jest bardzo dużo środków na rynku. Idąc do województwa 

Opolskiego, Małopolskiego wystarczy mieć oddział. Kiedyś mieliśmy listy rezerwowe 

na 200 podmiotów.  

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, Pan 

Zbigniew Przedpełski: 

Prosiłbym o wyjaśnienie tematu, który Pan ujął w prezentacji dot. proinnowacyjnych 

usług doradczych dla małych i średnich przedsiębiorstw.  

 

Dyrektor Śląskiego Centrum Przedsiębiorczości - Pan Bartosz Rozpondek: 

Są teraz wyspecjalizowane firmy, które potrafią zrobić badania na przedsiębiorstwie 

pod kątem ich zdolności do innowacyjnego rozwoju. Weryfikują czy ta firma jest 

zdolna wytworzyć jakieś usługi proinnowacyjne czy nie. Jeżeli jest zdolna to oni 

wskażą w którą stronę powinna pójść.  

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, Pan 

Zbigniew Przedpełski: 

Proszę jeszcze o wyjaśnienie kolejnego tematu dot. sieci regionalnych obserwatoriów 

specjalistycznych w procesie przedsiębiorczego odkrywania.  

 

Zastępca Dyrektora Wydziału Rozwoju Regionalnego - Pani Barbara Szafir:  

To jest projekt własny samorządu województwa śląskiego. Mamy to w konsorcjum z 

13 podmiotami. W skrócie zwany RIS. Obserwatoriami są m.in. Politechnika Śląska i 

Uniwersytet Śląski. 
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Przewodniczący Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, Pan 

Zbigniew Przedpełski: 

Czy zechciałby mi pan przybliżyć pojęcie internacjonalizacji małych i średnich 

przedsiębiorstw.  

 

Dyrektor Śląskiego Centrum Przedsiębiorczości - Pan Bartosz Rozpondek: 

Bardzo ogólne założenia, fiszki tego projektu są takie, że w tym przypadku Fundusz 

Górnośląski jako lider poprzez współpracę z przedsiębiorstwami m.in. z naszego 

regionu i weryfikację rynku jak to wygląda na rynkach europejskich czyli 

zweryfikowanie, pojechanie na miejsce, zobaczenie dobrej praktyki. Będzie miało 

tworzyć model biznesowy dla przedsiębiorcy, który by chciał wyjść na zewnątrz ze 

swoim produktem.  

 

Członek Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, Pan Grzegorz 

Wolnik: 

Czy są takie firmy, które sobie modelowo radzą z pozyskiwaniem tych środków  

i które można pokazać jako faktycznie takich liderów? Często przedsiębiorcy 

narzekają na procedury, przewlekłość.  

 

Dyrektor Śląskiego Centrum Przedsiębiorczości - Pan Bartosz Rozpondek: 

Mamy takie firmy, które sobie dają z powodzeniem radę i realizują po 2-3 projekty na 

ten moment. Mamy firmę Prevac, którą możemy się chwalić. Mamy firmy, które w 

różnych branżach działają.  

 

Członek Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, Pani Urszula 

Koszutska:  

Moje pytanie dot. działania 1.2 z tego obszaru gdzie wspierane są firmy ze względu 

na badanie i rozwój. Czy przedsiębiorstwo musi wykonać jednocześnie badanie i 

rozwój? Czy może zatrudnić obiekt zewnętrzny?  

 

Dyrektor Śląskiego Centrum Przedsiębiorczości - Pan Bartosz Rozpondek: 

Może zatrudnić, może być w formie konsorcjum jak również może zlecić część 

działań na zewnątrz.  
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Pani Barbara Malcharek - Zastępca Dyrektora Wydziału Europejskiego 

Funduszu Rozwoju Regionalnego przedstawiła prezentację, która stanowi 

załącznik nr 3 do protokołu z posiedzenia Komisji Rozwoju i Zagospodarowania 

Przestrzennego.  

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, Pan 

Zbigniew Przedpełski podziękował za przygotowanie oraz przedstawienie 

prezentacji.  

 

Ad. 5 

Opiniowanie projektów uchwał. 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, Pan 

Zbigniew Przedpełski: 

Mamy do zaopiniowania dwa projektu uchwał. Jeżeli nie wnoszą państwo żadnych 
poprawek do proponowanego tekstu uchwał to chciałem zaproponować podjęcie 
uchwały o treści:  
 
Uchwała nr OWK.6.0014-0029/19 Komisji Rozwoju i Zagospodarowania 

Przestrzennego Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 09 kwietnia 2019 r. w 

sprawie zaopiniowania projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały nr V/56/15/2018 

Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 27 sierpnia 2018 r. w sprawie zaliczenia 

odcinka drogi krajowej w gminie Lelów do kategorii dróg wojewódzkich (druk VI/73). 

 

§1 

Na podstawie §5 ust.2 pkt 1 regulaminu Sejmiku Województwa Śląskiego, Komisja 

Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, zwana dalej Komisją, wnosi do 

Sejmiku Województwa Śląskiego o przyjęcie projektu wymienionej w tytule uchwały 

bez poprawek.  

§2 

Na podstawie §5 ust.3 regulaminu Sejmiku Województwa Śląskiego, przedstawienie 

określonej w § 1 opinii Komisji, na posiedzeniu Sejmiku Województwa Śląskiego 

powierza się przewodniczącemu lub wiceprzewodniczącemu Komisji. 

 

§3 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 
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W wyniku głosowania jawnego uchwałę podjęto jednomyślnie stosunkiem głosów: 

za:   9,   przeciw:  0, wstrzymało się: 0. 

 
 
 
Przewodniczący Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, Pan 

Zbigniew Przedpełski: 

Chciałem zaproponować podjęcie kolejnej uchwały o treści:  
 

Uchwała nr OWK.6.0014-0030/19 Komisji Rozwoju i Zagospodarowania 

Przestrzennego Sejmiku Województwa Śląskiego z dnia 09 kwietnia 2019 r. w 

sprawie zaopiniowania projektu uchwały w sprawie zaopiniowania przekazanego 

projektu Rozporządzenia Ministra Infrastruktury w sprawie pozbawienia dróg 

kategorii dróg krajowych (druk VI/74). 

 

§1 

Na podstawie §5 ust.2 pkt 1 regulaminu Sejmiku Województwa Śląskiego, Komisja 

Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, zwana dalej Komisją, wnosi do 

Sejmiku Województwa Śląskiego o przyjęcie projektu wymienionej w tytule uchwały 

bez poprawek.  

§2 

Na podstawie §5 ust.3 regulaminu Sejmiku Województwa Śląskiego, przedstawienie 

określonej w § 1 opinii Komisji, na posiedzeniu Sejmiku Województwa Śląskiego 

powierza się przewodniczącemu lub wiceprzewodniczącemu Komisji. 

 

§3 

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

 

 

W wyniku głosowania jawnego uchwałę podjęto jednomyślnie stosunkiem głosów: 

za:  9, przeciw: 0, wstrzymało się: 0 . 

 

 

Ad. 5  
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Sprawy różne. 
 
 
Zastępca Przewodniczącego Komisji Rozwoju i Zagospodarowania 

Przestrzennego, Pan Piotr Bańka:  

Na poprzednim posiedzeniu komisji poruszaliśmy temat zaproszenia Pełnomocnika 

Marszałka Województwa Śląskiego ds. koordynowania polityki rowerowej  

w województwie śląskim. Myślę, że dobrze by było zaprosić tego pana na kolejne 

posiedzenie Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego.  

 

Członek Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, Pani Renata 

Caban: 

Ja bym prosiła żeby nie czytać na posiedzeniu komisji całej treści projektu uchwały 

ponieważ każdy z nas je otrzymuje wcześniej i ma czas na zapoznanie się z treścią.  

 

Przewodniczący Komisji Rozwoju i Zagospodarowania Przestrzennego, Pan 

Zbigniew Przedpełski: 

Dziękuję bardzo za przekazane uwagi. Tym samym dziękuję państwu za obecność 

na posiedzeniu Komisji i zamykam dzisiejsze obrady.  

 

 

 

Zbigniew Przedpełski 

 

 

 

Przewodniczący 

Komisji Rozwoju i Zagospodarowania 

Przestrzennego 

 

 

 

Protokół sporządził 

Łukasz Krawczyk  

 


